
 

P r o t o k ó ł    Nr  V/2024 

z Sesji Rady Miasta Ciechanów, 

odbytej dnia 26 września 2024 roku 

 

 

  

Obrady rozpoczęto o godz. 9.00, zakończono o godz. 10.50 

  

Obrady prowadził Pan Michał Jeziółkowski – Przewodniczący Rady Miasta 

Ciechanów, który otworzył obrady V Sesji IX kadencji Rady Miasta Ciechanów.  

Powitał: Pana Krzysztofa Kosińskiego – Prezydenta Miasta,  I Zastępcę Prezydenta  

Miasta Panią Iwonę Kowalczuk, II Zastępcę Prezydenta Miasta Panią Olgę 

Zmudczyńską-Pabich, Sekretarz Panią Adriannę Saganek, Skarbnika Panią  Ewę 

Szelugę, Pana Artura Gizińskiego – Wiceprezesa Zarządu ZWIK, Radnych, 

Przewodniczących Zarządów Osiedli, Prezesów miejskich spółek, obecnych  

mieszkańców miasta, oraz oglądających transmisję z obrad.  

  

Pan Michał Jeziółkowski - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów, stwierdził 

kworum i prawomocność obrad.   

 Stan radnych:         21    

 Uczestniczyło w obradach:            20  radnych – nieobecny Radny Pan Andrzej 

Byer. 

                   

 

Porządek obrad : 

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

2. Ustalenie porządku obrad. 

 

3. Informacja o protokole z IV Sesji RM.  

 

4. Informacja organu wykonawczego z realizacji zadań wykonanych w 

okresie międzysesyjnym. 

 

5. Informacja o działalności ZWiK  sp. z o.o. za 2023 rok - druk nr 1; 

 

6. Projekty uchwał. 

 

1) w sprawie zmiany wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

Ciechanów - druk nr 2; 

2) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 - druk nr 3; 



 

3) w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Ciechanów do złożenia 

wniosku, o dofinansowanie pn. „Zwiększenie efektywności 

energetycznej budynków miejskich szkół podstawowych w 

Ciechanowie”, oraz przyjęcia przedsięwzięcia do realizacji - druk nr 4; 

4) w  sprawie: wyrażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego 

(aportu) do jednoosobowej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością –  

Zakładu Komunikacji Miejskiej w Ciechanowie - druk nr 5; 

5) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania 

oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki, 

kluby dziecięce lub zatrudniających dziennych opiekunów oraz 

dziennych opiekunów prowadzących działalność na własny rachunek - 

druk nr 6; 

6) w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym 

przez Gminę Miejską Ciechanów oraz ustalenia maksymalnej 

wysokości opłaty za wyżywienie - druk nr 7; 

7) w sprawie wyrażenia zgody udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z 

tytułu trwałego zarządu - druk nr 8; 

8) w sprawie zmieniany Uchwały Nr 415/XLIV/2021 Rady Miasta 

Ciechanów z dnia 28 października 2021 r. w sprawie przeprowadzenia 

na terenie Miasta Ciechanów konsultacji społecznych dotyczących 

Budżetu Obywatelskiego - druk nr 9X;  

9) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w formie 

darowizny  

- druk nr 10;  

10)  w sprawie zgody na zbycie nieruchomości - druk nr 11; 

11)  w sprawie zmiany Uchwały Nr 646/LXV/2023 Rady Miasta Ciechanów 

z dnia 23 lutego 2023 r. w sprawie: zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej 

Ciechanów - druk nr 12; 

12)  w sprawie zmiany  uchwały Nr 22/III/2024 Rady Miasta Ciechanów z 

dnia 20 czerwca 2024 roku w sprawie powołania Społecznej Komisji 

Mieszkaniowej – druk nr 13; 

13)  w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Ciechanów   

– druk nr 14; 

14)  w sprawie: udzielenia pomocy rzeczowej dla miasta Wrocław  

– druk nr 15. 

    



 

7.  Interpelacje. 

8.  Czas dla Zarządów Osiedli.   

9. Zapytania i wolne wnioski. 

10. Informacja Przewodniczącego dotycząca korespondencji, jaka wpłynęła  

do Rady Miasta w okresie międzysesyjnym.   

11. Zamknięcie obrad Sesji. 

 

  Pkt. 2. Ustalenie porządku obrad.  

 

Radni przyjęli zaproponowany porządek obrad bez uwag. 

 

                  

Pkt. 3. Informacja o protokole z III Sesji RM.  

 

Przewodniczący Rady Miasta  poinformował, że zapoznał się z protokołem  

z poprzedniej sesji,  który w jego ocenie odzwierciedla  przebieg obrad i zapyta,  

o ewentualne uwagi? 

 

              Radni przyjęli protokół z IV sesji Rady Miasta Ciechanów bez uwag. 

 

 

Pkt. 4. Informacja organu wykonawczego z realizacji zadań wykonanych  

w okresie międzysesyjnym. 

 

Informację przedstawił Prezydent Miasta - Pan Krzysztof Kosiński w formie 

pisemnej. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

 Przewodniczący Rady Miasta  zapytał, o ewentualne uwagi lub pytania do tego 

materiału?  

Prezydent Ciechanowa Krzysztof Kosiński poinformował, że Ciechanów 

pozyskał dofinansowanie unijne w wysokości 6 mln. zł, na zakup i montaż 

magazynów energii elektrycznej. Będą zamontowane w 8 obiektach użyteczności 

publicznej i 162 budynkach mieszkańców Ciechanowa, którzy w lutym i marcu 2024 

roku zgłosili się do programu. Wniosek Ciechanowa został najwyżej oceniony 

spośród wszystkich złożonych w ramach tego naboru. 

Radni przyjęli przekazaną informację bez uwag. 

 

Pkt.5.  Informacja o działalności ZWiK  sp. z o.o. za 2023 rok  - druk nr 1. 



 

Pan Przewodniczący stwierdził, że informacja była szeroko omawiana na 

posiedzeniach  komisji RM. W posiedzeniach komisji brali udział: Pan Piotr 

Wojciechowski – Prezes Zarządu ZWiK, Pan Artur Giziński – Wiceprezes 

Zarządu ZWIK i Pani Halina Bastkowska – Główna Księgowa ZWiK, którzy na 

bieżąco odpowiadali na wszystkie zadane pytania.  Pan Przewodniczący 

podziękował za bardzo dobrze i profesjonalnie przygotowaną informację o 

działalności ZWiK  sp. z o.o. za 2023, oraz pracownikom ZWiK za ogrom pracy i 

zaangażowanie w działalność spółki oraz pogratulował dobrych wyników. Pan 

Przewodniczący podziękował także byłemu Prezesowi ZWiK Panu Marcinowi 

Burchackiemu, który pełnił funkcję do maja  br. 

  

Pan Przewodniczący  zapytał o uwagi do przedstawionej informacji? 

Pan Radny Robert Umiński, także podziękował za bardzo dobrze i profesjonalnie 

przygotowaną informację o działalności ZWiK  sp. z o.o. za 2023. 

Pan Radny, w swoim wystąpieniu podziękował, ZWiK za  skuteczną i błyskawiczną 

akcję, która doprowadziła do zlokalizowania źródła i  prawdopodobnego sprawcy 

nielegalnego zrzutu substancji ropopochodnych do rzeki Łydyni i poruszył 

następujące kwestie: 

 

 uzyskany zysk w wysokości netto ponad 840 tys. zł; 

 stabilizację finansową spółki, pomimo niestabilnych  warunków 

makroekonomicznych;  

 dostarczanie wysokiej jakości wody dla mieszkańców miasta; 

 zwrócił uwagę na nowe inwestycje ZWiK, w tym modernizację oczyszczalni 

ścieków; 

 profesjonalną obsługę mieszkańców miasta; 

 sprawne i terminowy usuwanie awarii. 

Na koniec wystąpienia, Pan Radny pogratulował Zarządowi i pracownikom Spółki 

dobrych wyników. 

 

 

 

Nikt więcej nie wypowiedział się w tej kwestii, informacja została przyjęta 

bez uwag. 

 

Pkt.6. Projekty uchwał. 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

Ciechanów - druk nr 2; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 40/V/2024. 



 

 

2) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 - druk nr 3; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 41/V/2024. 

 

3) w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Ciechanów do złożenia 

wniosku, o dofinansowanie pn. „Zwiększenie efektywności energetycznej 

budynków miejskich szkół podstawowych w Ciechanowie”, oraz przyjęcia 

przedsięwzięcia do realizacji - druk nr 4; 

Pan Prezydent Krzysztof Kosiński poinformował, że podjęcie uchwały 

upoważni prezydenta miasta do ubiegania się o środki unijne z Krajowego 

Planu Odbudowy, na termomodernizację czterech budynków szkolnych, 

obejmującą wymianę źródeł ciepła oraz poprawę efektywności 

energetycznej. Projekt obejmie trzy szkoły podstawowe: SP nr 3, SP nr 6 

oraz SP nr 7. Z uwagi na wpisanie do rejestru zabytków SP nr 1, 

termomodernizacja tej szkoły nastąpi w terminie późniejszym, natomiast 

gruntownemu remontowi zostanie poddana hala sportowa. 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 42/V/2024. 

4) w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu) 

do jednoosobowej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością –  

Zakładu Komunikacji Miejskiej w Ciechanowie - druk nr 5; 

Pan Prezydent Krzysztof Kosiński poinformował, że miasto 

postanowiło wnieść wkład niepieniężny w formie aportu do Zakładu 

Komunikacji Miejskiej, co pozwoli na zakup nowego elektrycznego 

autobusu. Dzięki temu poprawi się komfort podróży mieszkańców, a 

miasto zyska nowoczesny, ekologiczny środek transportu. 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 43/V/2024. 

5) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania 

oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki, 

kluby dziecięce lub zatrudniających dziennych opiekunów oraz dziennych 

opiekunów prowadzących działalność na własny rachunek 

- druk nr 6; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 44/V/2024. 



 

6) w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez 

Gminę Miejską Ciechanów oraz ustalenia maksymalnej wysokości opłaty 

za wyżywienie - druk nr 7; 

Pan Radny Stanisław Bronowski poinformował, że zgodnie  

z uzasadnieniem opłaty za pobyt dziecka w żłobku są dla budżetu 

rodziców  neutralne, z uwagi na wejście w życie Ustawy „Aktywny rodzic” 

Zgodnie z jej regulacjami rodzice dzieci uczęszczających do żłobka mają 

możliwość ubiegania się o sfinansowanie z budżetu państwa opłat za 

pobyt dziecka w żłobku w wysokości do 1500 złotych. 

Pan Radny poprosił o zobowiązanie się Prezydenta Miasta, że  

w przypadku zmian ustawowych nie wzrosną obciążenia rodziców. 

Pan Prezydent Krzysztof Kosiński poinformował Pana Radnego,  

że dokonywanie zmian w uchwałach jest kompetencją Radnych Rady 

Miasta.  

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 45/V/2024. 

7) w sprawie wyrażenia zgody udzielenie bonifikaty od opłat rocznych  

z tytułu trwałego zarządu - druk nr 8; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 46/V/2024. 

Pan Przewodniczący Michał Jeziółkowski, poinformował, że na 

posiedzeniu Komisji GKiOŚ został zgłoszony i przegłosowany wniosek 

formalny Pana Radnego Marka Łebkowskiego o: 

wprowadzenie do projektu uchwały na druku nr 9X do § 1 punkt 3  

o treści § 3 otrzymuje brzmienie: „Propozycję projektu do 

zrealizowania w ramach Budżetu Obywatelskiego zgłasza osoba 

fizyczna, mieszkaniec Ciechanowa, z wyłączeniem osób pełniących 

funkcję w organach władzy wykonawczej i uchwałodawczej  miasta 

Ciechanów”. 

Głos zabrał Pan Radny Marek Łebkowski, który uzasadnił swój 

wniosek zmiany projektu uchwały: 

„Szanowni Państwo, chciałbym rozpocząć od zwrócenia naszej uwagę 

na pewną zasadniczą różnicę znaczeń pomiędzy nazwami: Budżet 

Obywatelski a Budżet Partycypacyjny: 

I nie jest to jedynie semantyka: Radnych w realizacji BO kojarzymy  

(i słusznie) z ich prawami obywateli i mieszkańców. Nikt przecież tych 

praw, nawet w najmniejszym stopniu nie ogranicza, ani nie odbiera.  



 

Jeśli jednak Budżet ten określimy jego poprawną nazwą – 

jako partycypacyjny, to rola Radnych diametralnie się zmienia! Kto tutaj, 

w czym partycypuje? Kto z kim współdziała i za co współodpowiada? 

Radni dla Radnych z Radnymi? Są takie właśnie sytuacje, w których 

sfera administracyjno-urzędnicza musi być oddzielona od społecznej.  

I formuła Budżetu Partycypacyjnego stwarza taką właśnie sytuację. No, 

chyba że administracja Gminy działa przede wszystkim dla samej 

siebie… 

Mieszkańcy otrzymują do rozdysponowania symboliczny 1% wydatków 

jednostki samorządowej – kroplę w oceanie, ale jednak. 

Radni zaś mają co roku 99% budżetu do rozdysponowania, pracując  

w Komisjach Rady, planując inwestycje i realizując ustawowe zadania 

publiczne gminy. Mieszkańcy, mają jedną jedyną w roku szansę, aby 

wymyślić i złożyć projekt społeczny do Budżetu i mieć choć odrobinę 

satysfakcji, że cokolwiek w tej kwestii zależy od nich. 

Postulowałem takie rozwiązanie jeszcze  zanim zostałem radnym,  

a obecnie sam siebie przecież chcę ograniczyć w aktywności, która moim 

zdaniem przynależna jest tym mieszkańcom, którzy radnymi nie są,  

a wobec których każdy z radnych winien być liderem lokalnej 

społeczności, liderem aktywizującym, wspierającym jej działania, ale nie 

wykonującym tych z nich, które z natury swej przypisane są 1% budżetu 

czyli „Obywatelskiemu” - kropli w morzu budżetu Gminy.  

Nic przecież nie stoi na przeszkodzie aby każdy radny wspierał dowolną 

ilość projektów zgłoszonych przez mieszkańców. Nie zachodzi w żaden 

sposób wykluczenie radnych z udziału w konsultacjach społecznych, 

których szczególnym rodzajem jest BO. Każdy radny jako mieszkaniec 

Gminy może głosować, może zachęcać do głosowania i wspierać 

zgłoszone projekty. Chociaż niewątpliwie, w mojej ocenie najbardziej 

właściwym byłoby wspieranie idei BO jako przejawu aktywności 

obywatelskiej, aktywności świadomego i odpowiedzialnego za gminę 

mieszkańca, a nie konkretnych projektów. Takie podejście stanowiłoby 

także przejaw przejrzystości tak w procesie zgłaszania jak  

i przeprowadzania głosowania BO.  

Trzeba jednak wyraźnie podkreślić, że są w Polsce Gminy, które 

uchwalają takie regulaminy, w których swoich radnych wyłączają od 

składania projektów w BO. Już na rok 2025 można wymienić Police czy 

Radomsko”. 

Pan Radny przedstawił Radnym przygotowaną opinię prawną w tej 

kwestii i poprosił o poparcie zgłoszonych zmian do projektu uchwały. 



 

Pan Przewodniczący poinformował, że Radni otrzymali również opinię 

prawną, która informuje, że dokonane zmiany, mogą być uznane przez 

nadzór prawny wojewody  za niezgodne z prawem. 

 Głos zabrał Pan Radny Jerzy Racki, który w swoim wystąpieniu 

przypomniał, że Klub Radnych PiS za podobnym rozwiązaniem był  

w 2018 roku. W tamtym czasie, wniosek ten nie zyskał poparcia radnych. 

Pan Radny w swoim wystąpieniu wskazał, że podobne rozwiązanie 

funkcjonuje w Radomsku od 2021 roku i Wojewoda Łódzki nie uchylił 

takiej uchwały. Klub Radnych PiS poprze wniosek Pana Radnego 

Łebkowskiego  

Pan Radny Wiesław Brzozowski w swoim wystąpieniu podniósł, że  

zmiana ta spowoduje pozbawienia radnych możliwości udziału w BO. 

Jako autor wielu projektów do BO (w tym rewitalizacji kąpieliska „Krybin” 

– 7 etapów) poinformował o wielkości zaangażowania w przygotowaniu 

projektu i uzyskaniu jego poparcia wśród mieszkańców. Mała aktywność 

mieszkańców poszczególnych osiedli w przygotowaniu wniosków może 

spowodować utratę możliwości realizacji inwestycji na tych osiedlach. 

Radni - wnioskodawcy projektów do BO robią to w interesie 

mieszkańców. Pan Radny uważa, że jest to zły wniosek, który nie 

zasługuje na poparcie. 

Pan Radny Marek Łebkowski, poinformował, że zgłoszona przez niego 

poprawka do uchwały ma na celu aktywować mieszkańców do 

opracowywania i w następnym etapie głosowania projektów do BO. 

Pan Michał Jeziółkowski – Przewodniczący Rady Miasta 

Ciechanów, podał pod głosownie wniosek o: 

wprowadzenie do projektu uchwały na druku nr 9X do § 1 punkt 3 o 

treści § 3 otrzymuje brzmienie: „Propozycję projektu do 

zrealizowania w ramach Budżetu Obywatelskiego zgłasza osoba 

fizyczna, mieszkaniec Ciechanowa, z wyłączeniem osób pełniących 

funkcję w organach władzy wykonawczej i uchwałodawczej  miasta 

Ciechanów”. 

Wniosek  9 głosami za, 9 głosami przeciwnymi i   2 głosami 

wstrzymującymi się, nie uzyskał akceptacji Radnych Rady Miasta 

Ciechanów. 

8) w sprawie zmieniany Uchwały Nr 415/XLIV/2021 Rady Miasta Ciechanów 

z dnia 28 października 2021 r. w sprawie przeprowadzenia na terenie 

Miasta Ciechanów konsultacji społecznych dotyczących Budżetu 

Obywatelskiego  – druk nr 9X; 

Pan Radny Stanisław Bronowski  w swoim wystąpieniu stwierdził, że 

BO powinien być narzędziem aktywizacji mieszkańców, a nie platformą 



 

budowania kapitału politycznego. Rolą radnego jest „tworzenie uchwał  

i strategiczne  kształtowanie przyszłości naszego miasta”. 

„Jestem zdumiony,  że państwo jako radni otrzymujecie diety, a szczyćcie 

się osiągnięciami, które równie dobrze mogą wykonywać zwykli 

mieszkańcy w ramach BO. To nie jest miejsce na samopromocji.  

W poprzedniej kadencji, mimo że przecież prezydencka większość w 

radzie dawała wam szerokie pole działanie w sprawach kluczowych dla 

miasta, nie przeszkodziło to w ingerowaniu w obywatelską inicjatywę. 

Dodatkowo posunęliście się nawet do wieszania banerów promujących 

nie tylko projekty, ale również  was samych”. Pan Radny stwierdził, ze 

mieszkańcy są niezadowoleni z faktu składania projektów w ramach BO 

przez radnych. 

„Drodzy Radni, to szczyt hipokryzji, zamiast wspierać mieszkańców  

w realizacji ich pomysłów wykorzystujecie ich przestrzeń do wzmacniania 

własnych interesów.” 

Pan Radny zaapelował o wprowadzenie niepisanej zasady, że radni nie 

będą składali wniosków do BO. 

Pan Michał Jeziółkowski – Przewodniczący Rady Miasta 

Ciechanów, wyraził stanowisko, że padły słowa nieadekwatne do 

materii, którą zajmują się radni. „Zarzucając hipokryzję  

i promowanie się, obraził Pan Radnych, także z własnego klubu, którzy 

także składali wnioski w ramach, BO. Pan nie będąc radnym nie składał 

projektów w ramach BO. Były lata, że projekty osiedlowe były jedyne, 

jakie zostały złożone przez radnych, co skutkowało wykorzystaniem 

funduszy na inwestycje w to osiedle, a nie ich przepadek.”  

Pan Radny Jerzy Racki  zaapelował, do przewodniczącego  

o niekomentowanie   wypowiedzi radnych. 

Pan Michał Jeziółkowski – Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów 

poinformował, że stanowisko do wypowiedzi Pana Radnego 

Bronowskiego zajął jako radny RM, a nie przewodniczący i był to głos w 

dyskusji. 

Pani Radna Jolanta Kącka w swojej wypowiedzi zadała pytanie czy 

monopol na składanie wniosków w ramach BO np. dotyczących 

kąpieliska „Krubin” nie zabija kreatywności mieszkańców osiedla? 

Pan Radny Michał Rząsiński wyraził stanowisko z faktu, że bez 

względu na wnioskodawcę, to mieszkańcy w głosowaniu zdecydują  

o projekcie w ramach BO skierowanym do realizacji. 

Pan Radny Wiesław Brzozowski w swojej wypowiedzią stwierdził że 

„od urodzenia jestem  mieszkańcem Ciechanowa” 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 47/V/2024. 



 

9) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w formie 

darowizny – druk nr 10; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 48/V/2024. 

10) w sprawie zgody na zbycie nieruchomości – druk nr 11; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 49/V/2024. 

11) w sprawie zmiany Uchwały Nr 646/LXV/2023 Rady Miasta Ciechanów  

z dnia 23 lutego 2023 r. w sprawie: zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej 

Ciechanów – druk nr 12; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 50/V/2024. 

12) w sprawie zmiany  uchwały Nr 22/III/2024 Rady Miasta Ciechanów z dnia 

20 czerwca 2024 roku w sprawie powołania Społecznej Komisji 

Mieszkaniowej – druk nr 13; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 51/V/2024. 

13) w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Ciechanów   

– druk nr 14; 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 52/V/2024. 

14) w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla miasta Wrocław  

– druk nr 15; 

Pan Radny Stanisław Bronowski poinformował, że Radni są gotowi do 

działania w przypadku potrzeby niesienia natychmiastowej pomocy.  

W celach organizacyjnych wyraził zdanie, że zwołanie nadzwyczajnej 

sesji ułatwiłoby  proces przekazywania tej pomocy. Pan Radny 

podziękował mieszkańcom miasta za udział w zbiórce na potrzeby 

powodzian.  

I Zastępcę Prezydenta Miasta Panią Iwonę Kowalczuk poinformowała, 

że czas był decydującym w przekazaniu pomocy powodzianom, a nie 

zwoływanie nadzwyczajnej sesji RM 

Uchwała 20 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 53/V/2024. 

 



 

Pkt.7 Interpelacje. 

Interpelacje złożyli: 

Radni Pani Anna Smolińska i Marek Łebkowski w sprawie stanu 

bezpieczeństwa, czystości oraz stanu kanalizacji deszczowej ul. Przytorowej oraz 

ulic przyległych Szumna, Równa, oraz sąsiednich. 

 

Pan Radny Janusz Prusiński  w sprawie naprawy lamp oświetleniowych 

umiejscowionych w ul. Działkowej. 

 

Pan Radny Robert Umiński w sprawie umieszczenia na terenie cmentarza 

komunalnego w Ciechanowie pojemników na zużyte baterie. 

 

Pani Radna Krystyna Hausman - Manista w sprawach 

 utworzenia Rady Kobiet przy Prezydencie Miasta Ciechanów; 

 MONTAŻU kamer monitoringu miejskiego na pętli miejskiej oraz drogach 

prowadzących do i z miasta Ciechanów. 

 

Pan Radny Jerzy Racki w sprawach: 

 kompleksowego przeglądu stanu technicznego postumentu pomnika 

Świętego Jana Pawła II, oraz urządzeń oświetleniowych i małej architektury 

zlokalizowanych przy ul. Ściegiennego w bezpośrednim otoczeniu 

pomnika.; 

 rezerwacji w budżecie miasta na rok 2025 środków Finansowych na remont 

kapitalny siedziby ciechanowskiej Ochotniczej Straży pożarnej mieszczącej 

się przy ul. 17-go stycznia 6. 

 

Pani Radna Edyta Rzeplińska-Filipowicz w sprawie usytuowania koszy na 

śmieci znajdujących się na łączniku pieszo-rowerowym między  

ul. S. Czarnieckiego a M. M. Kolbego. 

 

Pan Radny Stanisław Bronowski w sprawach: 

 trudności w korzystaniu z obiektów sportowych znajdujących na terenach 

miejskich bądź jednostki podległe Gminie Miejskiej Ciechanów; 

 budowy odpłatnych punktów szaletowych na terenie naszego miasta; 

 inwestycji w teren rekreacyjny wokół zbiornika wodnego przy ul. Zielonej  

i Jesionowej. 

  

Pan Radny Michał Jeziółkowski w sprawie zainstalowanie monitoringu na 

drogach wjazdowych i wyjazdowych z Ciechanowa 

 

 

Pkt. 8. Czas dla Zarządów Osiedli.   

Iwona Kuklińska – Przewodnicząca Zarządu Osiedla nr 7. podziękowała 

Radnym Annie Smolińskiej i Markowi Łebkowskiemu za zaangażowanie i udział 



 

w spotkaniu dotyczącym stanu bezpieczeństwa, czystości oraz stanu kanalizacji 

deszczowej ul. Przytorowej, oraz ulic przyległych Szumna, Równa, oraz 

sąsiednich. Pani Przewodnicząca poinformowała, że pomimo zaproszenia, w tym 

spotkaniu wzięło udział tylko tych dwoje Radnych. 

 

Przewodnicząca ZO nr 5 – Płońska Pani Lana Koniecka zwróciła się z prośbą 

o wymianę nawierzchni na placu zabaw przy ul. Witosa, znanego jako „Mama ja 

chcę buju, buju”. 

 

Pkt. 9. Zapytania i wolne wnioski. 

  Wnioski zgłosili: 

Pani Radna Anna Smolińska w sprawie nagrodzenie 16 latka udaremniającego 

próbę porwania 11 letniego chłopca. 

Pani Radna Edyta Rzeplińska-Filipowicz w sprawach: wydłużenia w soboty 

trasy przejazdu autobusu ZKM nr 4,  braku części chodnika przy ul. Wesołej  

i płatnych toalet na terenach rekreacyjnych. 

 

Zapytania złożył  Stanisław Bronowski w sprawach:  

 kosztów opracowania wizualizacji inwestycji w gminie Miejskiej 

Ciechanów; 

 stanu sanitarnego obiektów małej architektury na terenie miasta 

Ciechanów. 

Mieszkanka Ciechanowa Pani Ewa Jagiełło zwróciła uwagę na niedostateczną 

liczbę pracowników, obserwujących zapis kamer monitoringu miejskiego  

i stworzenia możliwości jego podglądu przez Policję. Pani poinformowała, że jej 

zdaniem wniosek Pana Radnego Łebkowskiego spełnia oczekiwania 

mieszkańców. Mieszkanka stwierdziła, że od 2015 roku jest „deprecjonowana  

i stygmatyzowana” przez niektórych radnych i podała przykład złożonego przez 

siebie wniosku o ukwiecenie ul. Warszawskiej. Pani stwierdził, że w sprawowaniu 

funkcji, nieważny jest wiek czy czas jej pełnienia a kompetencje.  

 

Pkt.10. Informacja Przewodniczącego dotycząca korespondencji, jaka 

wpłynęła do Rady Miasta w okresie międzysesyjnym.   

  

Pan Przewodniczący RM poinformował, że wszelka korespondencja, która 

wpłynęła do Rady Miasta za jego pośrednictwem, została przekazana do Radnych 

drogą elektroniczną.   



 

 

Pkt. 11. Zamknięcie obrad Sesji.  

  

Pan Przewodniczący Rady Miasta Michał Jeziółkowski zamknął obrady V 

Sesji Rady Miasta Ciechanów.  

  

Załącznik do protokołu: nagranie audio-video z Sesji  

  

  

                                                                                 Przewodniczący Rady Miasta  

  

    /-/Michał Jeziółkowski  

 

 

Protokołowała: 

Stefan Bonisławski  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Sprawozdanie międzysesyjne 28.08-25.09.2024 

 

Ciechanów dla powodzian 

Miasto włączyło się w organizację pomocy dla tych, którzy ucierpieli z powodu 

powodzi. Akcja koordynowana jest ogólnopolsko przez Związek Miast Polskich.  

Na apel ratusza o wsparcie dla powodzian odpowiedzieli licznie mieszkańcy, 

przedsiębiorcy, samorządowcy, miejskie spółki, ciechanowski szpital, instytucje, 

szkoły. Pomoc materialna już trafiła do potrzebujących. Przekazano ją do 

samorządowego hubu w Wałbrzychu, skąd została rozdysponowana. Miasto 

aktualnie organizuje „zieloną szkołę” dla dzieci powodzian.  

Od 16 września Miasto Ciechanów prowadzi zbiórkę darowizn pieniężnych dla 

poszkodowanego powodzią Kłodzka. Ciechanowianie, którzy mają możliwość i wolę 

wsparcia tej akcji mogą wpłacać środki na oddzielny rachunek Miasta Ciechanów.  

 

„Zielony Targ” coraz bliżej finalizacji 

Aktualnie postępują prace wykończeniowe wewnątrz nowo powstałego budynku. 

Znajdą się w nim lokale udostępnione przedsiębiorcom na preferencyjnych 

warunkach. Trwają też prace związane z zagospodarowaniem terenu wokół 

budynku. Strefa ruchu kołowego będzie oddzielona od pieszego. Powstało ponad 

90 miejsc postojowych dla samochodów. Wykonano je z eko-bruku, co zapewni 

przepuszczalność wody do gruntu. Cały obszar „Zielonego Targu” zostanie 

oświetlony. Kompleks „Zielonego Targu” zaprojektowano jako energooszczędny. 

Dzięki wentylacji z odzyskiem ciepła, panelom fotowoltaicznym i pompie ciepła 

można będzie w naturalny sposób pobierać i magazynować energię potrzebną do 

poprawnego i oszczędnego funkcjonowania obiektu. Z kolei zbiornik retencyjny na 

deszczówkę pozwoli wykorzystać wodę zgromadzoną z dachu do podlewania roślin. 

Na przełom września i października 2024 r. przewidziane jest wykonanie 

nawierzchni asfaltowych. Prace zakończą się pod koniec tego roku, a otwarcie 

„Zielonego Targu” nastąpi w kwietniu przyszłego roku. Równocześnie miasto 

podpisało pierwszą w województwie mazowieckim umowę dotycząca Zielonej 

Transformacji Miast w ramach KPO. 2️1 mln zł pozwoli refinansować nakłady 

miasta na stworzenie „Zielonego Targu” przy ul. Płońskiej. W związku  

z wcześniejszym uzyskaniem przez ratusz dofinansowania od samorządu 

Mazowsza na budowę „Zielonego Targu” w wysokości 4 mln zł, miasto skierowało 



 

już wniosek do marszałka województwa o przesunięcie tych środków na inne 

inwestycje. 

 

Termomodernizacja budynków Szkół Podstawowych nr 4 i 5                            

W Szkole Podstawowej nr 4 zakończono prace związane z wymianą instalacji c.o.,  

i montażem grzejników oraz stolarki okiennej. Kontynuowane są prace związane  

z izolacją fundamentów i ścian zewnętrznych oraz prace elewacyjne. Wewnątrz 

budynku prowadzone są prace gipsowe i malarskie. W trakcie jest wymiana 

pokrycia dachowego z papy na budynku żywieniowym. W Szkole Podstawowej nr 5 

wykonywane są prace elewacyjne. W trakcie realizacji jest wymiana stolarki 

okiennej, montaż parapetów oraz roboty wykończeniowe: gipsowe i malarskie. 

Zakończono wykonanie instalacji centralnego ogrzewania. Prace mają zakończyć 

się latem 2025 r. Inwestycja jest dofinansowana ze środków Rządowego Funduszu 

Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych. 

 

Budowa żłobka miejskiego  

Trwają prace instalacyjne związane z wykonaniem wszelkich niezbędnych 

przyłączy umożliwiających późniejsze podłączenie do obiektu. W październiku br. 

wykonawca planuje dostawę i montaż gotowych modułów wyposażonych m.in.  

w okna, drzwi, instalacje techniczne i elementy wyposażenia części sanitarnych. 

Zamówienie obejmuje również wyposażenie wszystkich pomieszczeń w budynku, 

budowę placu zabaw, parkingu, chodników, ciągu pieszo-jezdnego oraz oświetlenie 

terenu i wykonanie nasadzeń roślin ozdobnych. Planowany termin zakończenia 

inwestycji to maj 2025 r. 

 

Trwa rekonstrukcja drewnianego zabytku  

Postępują prace rekonstrukcyjne zabytkowego budynku dawnej Kolei 

Nadwiślańskiej. Obiekt jest odtwarzany zgodnie z zaleceniami konserwatora przy 

ul. Fabrycznej. Do Ciechanowa przyjechały elementy budynku, który przeszły 

rekonstrukcję, obejmującą podłogi, ściany i dach. Są składane od 19 września. 

Jednocześnie trwa wykonywanie wewnętrznych kominów z cegły ceramicznej. 

Wkrótce, po wykonaniu konstrukcji budynku, rozpocznie się montaż stolarki 

okiennej i drzwiowej, roboty instalacyjne wewnętrzne oraz wykończeniowe. Prace 

mają zakończyć się w pierwszej połowie 2025 r. Wcześniej na obszarze, gdzie 

stawiany jest zabytek wykonano posadowienie pośrednie w formie studni 



 

fundamentowych, strop posadzki wraz z instalacjami wod-kan., schody zewnętrzne 

(żelbetowe, wejściowe), chodniki wraz z parkingiem oraz żelbetowy murek oporowy 

zewnętrzny. Inwestycję realizuje firma TOPATOTERA z Knurowa.  

Na przeprowadzenie zadania ratusz pozyskał 1,3 mln zł dofinansowania  

z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

   

Modernizacja pomieszczeń na potrzeby działalności związanej  

z podopiecznymi Towarzystwa Przyjaciół Dzieci – ETAP III” BO 2024 

Inwestycja stanowi kontynuacją prac rozpoczętych w ubiegłych latach. Wykonawca 

opracował dokumentację projektową oraz uzyskał akceptację Mazowieckiego 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków na realizację inwestycji. Projekt obejmuje 

modernizację czterech pomieszczeń na piętrze pełniących funkcje biurowe  

i magazynowe, modernizację małego korytarza prowadzącego do w/w 

pomieszczeń, kompleksową modernizację pomieszczenia sanitarno-higienicznego 

oraz roboty zewnętrzne związane z oczyszczeniem i malowaniem elewacji wraz  

z renowacją balkonu zlokalizowanego nad tarasem. Wykonywanie robót 

budowlano-montażowych ma rozpocząć się w najbliższych tygodniach. 

 

Postępują prace na ul. Śmiecińskiej  

Ul. Śmiecińska jest przebudowywana na odcinku niemal kilometra. W pierwszej 

połowie września rozpoczęto wylewanie asfaltu na odcinku 400 m od strony  

ul. Towarowej. W całości drogi już zakończono budowę kanalizacji deszczowej. 

Prace są prowadzone zgodnie z harmonogramem w kierunku ronda w pętli 

miejskiej.  

Prace podzielono na etapy tak, by zminimalizować niedogodności komunikacyjne 

związane z kompleksowym remontem drogi, która obsługuje nie tylko zabudowę 

jednorodzinną, ale również tereny przemysłowe. Poza nową, równą nawierzchnią 

powstają chodniki, oświetlenie i nowa trasa rowerowa. Zamontowane zostaną nowe 

wiaty przystankowe. Inwestycję realizuje firma Z.U.H. „MARBUD” mgr inż. Mariusz 

Piętka. Modernizacja drogi potrwa nieco ponad rok. Ma zakończyć się w kwietniu  

2025 r. Wartość zadania to 8,5 mln zł. 

 

Zakończono remont ul. Rycerskiej 

Na całej jej długości powstała kanalizacja deszczowa, przebudowano też kolidujące 

sieci. Wylano nowy asfalt, a na skrzyżowaniu z ul. Wołodyjowskiego powstało 



 

wyniesione skrzyżowanie. Drogę oświetlono. Zamontowane zostały lampy  

z energooszczędnymi źródłami światła typu LED. Po obu stronach drogi wzdłuż 

posesji jednorodzinnych powstały chodniki dla pieszych. Wcześniej w ramach tego 

samego zadania inwestycyjnego zakończono kompleksową modernizację ulic: 

Zagłoby i Kmicica. Drogi zyskały nowe nawierzchnie z kostki, chodniki, odwodnienie  

i oświetlenie. Prace na wszystkich trzech ulicach wykonała firma „PLAST-BUD"  

z Ciechanowa. Koszt inwestycji to 9 mln zł, z czego 5 mln zł ratusz pozyskał  

z Rządowego Programu Inwestycji Strategicznych. Pozostała kwota to środki 

finansowe z budżetu miasta. 

Remont ul. Pułtuskiej (dolny odcinek) 

Prace są na ukończeniu. Wykonano nawierzchnię z bruku kamienia naturalnego, 

ułożono nowy chodnik z płyt betonowych i zjazdy do posesji z kostki brukowej.  

Na końcu ulicy wybudowano schody. Istniejąca kanalizacja deszczowa została 

rozbudowana o nowe studnie i wpusty. Do wykonania pozostał teren zielony oraz 

montaż barierki i oznakowania pionowego. 

 

Trwają prace związane z przebudową ulic: Nadrzecznej i Dolnej 

Po zakończeniu robót związanych z budową nowej sieci wodociągowej oraz kanału 

technologicznego wykonawca przystąpił do budowy kanalizacji deszczowej.  

W ramach zadania na ulicach zostanie ułożona nowa nawierzchnia jezdni z betonu 

asfaltowego, chodniki z płyt granitowych. Dodatkowo na ulicy Nadrzecznej 

równolegle do jezdni w miejscach, gdzie prowadzone są usługi wyznaczone zostaną 

miejsca postojowe, a od strony północnej powstanie dwukierunkowy ciąg pieszo-

rowerowy. Ulice zyskają nowe stylizowane oświetlenie. Prace mają zakończyć się 

w kwietniu 2025 r.  

   

Budowa oświetlenia ulicy Kaczeńców i części Tatarskiej  

Wykonawca rozpoczął roboty budowlano - montażowe związane z budową 

oświetlenia na ul. Tatarskiej. Łącznie zostanie zamontowanych 12 słupów 

oświetleniowych wraz z okablowaniem. Umowny termin zakończenia zadania to 

październik br.  

 

Opracowanie projektów przebudowy ul. Pogodnej, Pięknej, Złotej, 

Szmaragdowej i Błękitnej  



 

Projekt wybrany do realizacji w ramach Ciechanowskiego Budżetu Obywatelskiego.  

Na realizację usługi wpłynęło siedem ofert. Z uwagi na zakres prac objęty 

zamówieniem, zaplanowano zwiększenie środków finansowych do kwoty 

najkorzystniejszej oferty, co umożliwi wyłonienie wykonawcy i podpisanie umowy.  

W ramach zadania planuje się wykonanie nowych nawierzchni jezdni, budowę 

chodników, kanalizacji deszczowej i oświetlenia. 

 

Wykonanie projektów modernizacji ulic Księcia Janusza i Wołodyjowskiego  

– BO 2024 

Projekt wybrany do realizacji w ramach Ciechanowskiego Budżetu Obywatelskiego. 

Zadanie zostało podzielone na części – I cz. obejmuje opracowanie dokumentacji 

przebudowy ulicy ks. Janusza Mazowieckiego, II – Wołodyjowskiego.  

W przeprowadzonym postępowaniu na realizacje usługi, wpłynęły po dwie oferty do 

każdej części zamówienia.  

W celu wyłonienia wykonawców i podpisania umów, zaplanowano zwiększenie 

środków finansowych do kwot najkorzystniejszych ofert.  

 

Zagospodarowanie placu Jana Pawła II  

W postępowaniu na realizację zadania wpłynęło pięć ofert. Trwa ich weryfikacja 

przez wydział merytoryczny. Zamówienie obejmuje opracowanie dokumentacji 

projektowej i wykonanie robót budowlanych związanych z przebudową placu  

w zakresie zwiększenia w jego obrębie przestrzeni zielonych. Zaplanowano m.in. 

wykonanie rabat z nasadzeniami roślinności, montaż ławek parkowych, budowę 

automatycznej toalety publicznej oraz przebudowę kanalizacji deszczowej.  

 

Przebudowa zbiornika wodnego/retencyjnego na obszarze „Jeziorka” 

Wybrano wykonawcę zadania. Trwa procedura podpisania umowy. Prace będą 

obejmować zagospodarowanie istniejącego zbiornika w Parku Miejskim Jeziorko 

wraz z najbliższym otoczeniem. Powstaną dwa zbiorniki - naturalny i sztuczny 

oddzielone od siebie groblą, na której zostanie poprowadzona drewniana kładka. 

Wokół zbiorników będzie wybudowana ścieżka spacerowa połączona z siecią 

ścieżek już istniejących i oświetlenie.  Projekt przewiduje również wykonanie 

terenów zielonych z nasadzeniami drzew i łąk kwietnych, montaż elementów małej 

architektury, budowę tarasu widokowego oraz schodów i pochylni dla osób 



 

ograniczonych ruchowo. Planowany termin zakończenia zadania to koniec 2025 

roku. 

 

 

Rewitalizacja i zagospodarowanie terenu rekreacyjnego zbiornika wodnego 

kąpieliska Krubin – VII etap  

Projekt wybrany do realizacji w ramach Ciechanowskiego Budżetu Obywatelskiego. 

Zadanie realizowane w formule ,,zaprojektuj i wybuduj”. Wykonawca rozpoczął 

prace budowlano-montażowe. Na terenie plaży od strony ul. Sońskiej zostało 

zamontowane urządzenie zabawowe ze zjeżdżalniami i huśtawkami. Zamówienie 

obejmuje również utworzenie strefy relaksu od południowej strony zbiornika 

wodnego. Teren zostanie zagospodarowany poprzez nawiezieniu piasku, montaż 

elementów małej architektury – stoły piknikowe, kosze i  głazy narzutowe do 

siedzenia.  W ramach zadania w strefie relaksu planuje się wykonanie również 

nasadzeń roślin ozdobnych. 

 

Inżynieria miejska    

Rozpoczęto prace utwardzenia alejek na cmentarzu komunalnym przy  

ul. Gostkowskiej. W pierwszej kolejności wykorzystana zostanie kostka brukowa 

pochodząca z rozbiórek chodników z terenów miejskich.  

Zakończono prace na terenie Schroniska dla bezdomnych zwierząt w Pawłowie.   

Na nowe wymieniono 21 boksów siatkowych z furtkami w sektorze „L”.  

Na bieżąco trwają prace związane z uzupełnieniem ubytków nawierzchni 

bitumicznych, gruntowych oraz remonty oznakowania pionowego. We wrześniu 

wykonano utwardzenie tłuczniem odcinka ul. Św. Antoniego (działka nr 4719/33)  

i remont cząstkowy chodnika przy ul. Wyspiańskiego 6.  

Wyczyszczono odcinki sieci kanalizacji deszczowej zlokalizowanej w ulicach:  

Akacjowej, Brzozowej, Gostkowskiej, Jesionowej, Zielonej, wykonano remonty na 

sieci kanalizacji deszczowej w ul. Armii Krajowej, Alei Zwycięstwa – wymiana  

i regulacja włazu na studni rewizyjnej. Zlecono remont wpustów na studzienkach 

ściekowych w ul. Batalionów Chłopskich, ul. Prusa, ul. Dziemieszkiewicza „Roja”,  

ul. Starowiejskiej, ul. Konwaliowej, ul. Mleczarskiej.  

 

„Sprzątanie świata”  



 

Tegoroczny finał popularnej proekologicznej akcji trwał od 20 do 22 września.  

Do „Sprzątania świata” włączyli się indywidualni mieszkańcy, organizacje, szkoły  

i przedszkola. Zaangażowanych wsparł ratusz, udostępniając nieodpłatnie worki na 

odpady i jednorazowe rękawiczki. 

 

Wnioski do planu ogólnego  

Rada Miasta Ciechanów przystąpiła do procedury planistycznej w grudniu 2023 r. 

(Uchwała Nr 758/LXXVI/2023). Do końca września w ratuszu przyjmowane są 

wnioski do nowego aktu prawa miejscowego. Warto podkreślić, że funkcjonujące 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta 

Ciechanów zachowuje moc do dnia wejścia w życie planu ogólnego, lecz nie później 

niż do 31 grudnia 2025 r. Prawomocne decyzje o warunkach zabudowy, wydane do 

czasu obowiązywania studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego zachowują moc i nie są ograniczone terminem ważności. Decyzje 

o warunkach zabudowy wydane po 1 stycznia 2026 r. będą wygasały po upływie  

5 lat od dnia, w którym stały się prawomocne. 

 

Pierwszy klaster energii elektrycznej w Polsce już działa 

Energa-Operator podpisała umowy o świadczenie usług dystrybucji z członkami 

Ciechanowskiego Klastra Energii. To pierwszy w Polsce klaster energii, który działa 

na nowych zasadach ustawy o odnawialnych źródłach energii. Pozwoli on 

zwiększyć bezpieczeństwo energetyczne miasta i obniżyć wydatki na energię 

elektryczną. Jego ideą jest stworzenie lokalnej samowystarczalności energetycznej 

i bardziej odpowiedzialnego zarządzania zużyciem i dystrybucją energii 

elektrycznej. Zgodnie ze znowelizowaną ustawą o OZE, klastry energii jako 

beneficjenci dedykowanego systemu wsparcia, mogą uzyskać rabaty na 

dystrybucję energii elektrycznej. Upust, w zależności od spełnionych warunków, 

może wynieść maksymalnie 75% wysokości opłat dystrybucyjnych. Wielkość rabatu 

uzależniona będzie od poziomu pokrycia zużycia własnego w klastrze, energią 

wytworzoną z odnawialnych źródeł energii. W Ciechanowskim Klastrze Energii 

znajduje się 478 punktów poboru należących do Energa-Operator. Są wśród nich 

zarówno budynki administracji publicznej, jak i oświetlenie drogowe, kamery 

miejskie, hala targowa, przepompowania czy miejska fontanna. 

 

Ciechanów z nagrodami za inwestycje w energetykę 



 

 Modernizacja systemu ciepłowniczego w Ciechanowie została nagrodzona  

w ogólnopolskim konkursie na najbardziej innowacyjny energetycznie 

samorząd. Nagrodę przyznano w kategorii „Inwestycja roku z zakresu 

ciepłownictwa”, została wręczona konferencji „Bezpieczeństwo 

energetyczne – filary i perspektywa rozwoju”. 

 Kolejna nagroda dla Ciechanowa (Laury Ciepłownictwa) została wręczona 

podczas XXVIII Forum Ciepłowników Polskich w Międzyzdrojach. Nagroda 

przyznawana jest corocznie przez Kapitułę Izby Gospodarczej 

Ciepłownictwo Polskie za rozwój sektora ciepłowniczego. „Laur dla 

wiodącego przedsiębiorstwa ciepłowniczego”  w kategorii sprzedaż ciepła w 

granicach 200 001 – 1 000 000 GJ to docenienie miejskiej spółki za wyniki 

techniczne i ekonomiczne.   

 

Poidełka z Ciechanowską Kranówką w miejskich przedszkolach 

Ratusz rozwija działania, których celem jest zachęta mieszkańców do picia wody  

z kranu i ograniczenie zużycia plastiku. W trzech miejskich przedszkolach (MP nr 1, 

MP nr 3 i MP nr 4) ZWiK zamontował urządzenia do dystrybucji wody. Wyposażono 

je w liczniki niewykorzystanych plastikowych butelek. W kolejnych miesiącach 

poidełka pojawią się w pozostałych przedszkolach. W poprzednich latach w takie 

urządzenia ratusz wyposażył wszystkie miejskie szkoły podstawowe. 

 

Nauczyciele z awansem zawodowym 

2 września w ratuszu wręczono akty nadania awansu zawodowego na stopień 

nauczyciela mianowanego. Otrzymało je 13 nauczycieli miejskich placówek 

oświatowych. 

 

Warsztaty dla przedszkolaków w Parku Nauki Torus 

250 dzieci z najstarszych grup miejskich przedszkoli rozwinie swoje 

zainteresowania w zakresie fizyki, chemii i przyrody. Wezmą udział w bezpłatnych 

zajęciach w ramach projektu „Ciechanowski Smykolab”. Fundacja ReGeneracja we 

współpracy z Parkiem Nauki Torus pozyskała na ten cel środki z Ministerstwa 

Edukacji Narodowej. Podsumowaniem projektu będzie przedszkolny „Festiwal 

nauki" podczas którego przedstawiciele przedszkolnych grup będą prezentować 

najciekawsze dla nich eksperymenty. Udział w projekcie dla wszystkich miejskich 

placówek jest bezpłatny. Rodzice i opiekunowie nie będą musieli dokonywać 



 

żadnych zapisów. Projekt koordynował będzie organizator i dyrekcje miejskich 

przedszkoli. 

COEK Studio aktywizuje młodzież  

Ciechanowski Ośrodek Edukacji Kulturalnej Studio zainaugurował we wrześniu 

nowy projekt, którego celem jest zaangażowanie w życie kulturalne miasta 

nastolatków. Miejska jednostka kultury zachęca, by młodzież tworzyła własne 

wydarzenia edukacyjno-kulturalne. To impuls do wspólnej integracji pobudzającej 

kreatywność i wrażliwość na różne formy sztuki. W projekcie biorą udział grupy 

reprezentujące pięć szkół podstawowych (SP nr 1, SP nr 3, SP nr 5, SP nr 7 oraz 

SP TWP) i pięć szkół ponadpodstawowych z terenu Ciechanowa (I LO im. 

Zygmunta Krasińskiego, I LO  PUL im. 11 Pułku Ułanów Legionowych, Zespół Szkół 

nr 1 im. gen. Józefa Bema, Zespół Szkół nr 2 im. Adama Mickiewicza, Zespół Szkół 

Technicznych Centrum Kształcenia Ustawicznego). 

 

Gra miejska dla uczniów 

19 września w mieście odbyła się gra „Ciechanów w ogniu”. Inicjatywa nawiązuje 

do programu szkoleniowego skierowanego do młodzieży szkolnej „Pogotowie 

Wojenne Harcerek i Harcerzy”, który był realizowany w latach 30-tych XX w. przez 

ZHP. Uczniowie ciechanowskich szkół mieli okazję poznać historię przedwojennego  

i wojennego Ciechanowa.  

Inicjatywę zorganizował Związek Harcerstwa Polskiego. Przygotowanie gry wsparło 

miasto, Muzeum Szlachty Mazowieckiej i 5MBOT. 

 

 

Wsparcie miasta dla inicjatyw seniorów 

 20 września studenci-seniorzy rozpoczęli nowy rok akademicki w ramach 

Uniwersytetu Trzeciego Wieku.  Inauguracyjny wykład wygłosił Maciej 

Adamkiewicz - regionalista Towarzystwa Miłośników Ziemi Ciechanowskiej. 

Uniwersytet, którego działalność wspiera miasto, ma już ponad 400 

studentów. Podejmuje liczne inicjatywy, które aktywizują mieszkających  

w Ciechanowie seniorów.  

 Seniorzy reprezentujący stowarzyszenia i kluby senioralne mieli okazję do 

zapoznania się z działaniami, które służą osobom w wieku dojrzałym. 

Zarówno na poziomie samorządowym, jak i państwowym. Gościem 

wydarzenia zorganizowanego 3 września w auli PANS była Minister ds. 



 

Polityki Senioralnej Marzena Okła-Drewnowicz. Seniorzy mieli okazję, by 

porozmawiać na temat obecnych i planowanych do rozwinięcia działań na 

rzecz osób w wieku 60+.  

 Ponad 40 studentów Uniwersytetu Trzeciego Wieku wzięło udział w rajdzie 

rowerowym po Ciechanowie. W trakcie imprezy rowerzyści mieli okazję by 

wysłuchać ciekawych informacji na temat historii wybranych miejsc  

w Ciechanowie.  

 

Międzypokoleniowy piknik w ogrodzie społecznym  

Na zakończenie wakacji w Miejskim Parku Ojców im. W. Pikusa zorganizowano 

imprezę integrującą ciechanowian w różnym wieku. Na terenie owocowo-

warzywno-ziołowego ogrodu społecznego spotkali się seniorzy, dzieci i ich 

opiekunowie oraz młodzież. W organizację imprezy włączyła się Ciechanowska 

Rada Seniorów, COEK Studio, Miejska Biblioteka Publiczna w Ciechanowie, 

MOSiR oraz ZWiK. 

 

Koncert Miejskiej Orkiestry Dętej OSP  

Na zakończenie wakacji muzycy orkiestry dętej dali plenerowy koncert w centrum 

Ciechanowa. To część projektu zrealizowanego w ramach współpracy ratusza  

z organizacjami pozarządowymi. Miejska Orkiestra Dęta OSP otrzymała dotację na 

organizację przedsięwzięć międzypokoleniowych integrujących społeczność 

lokalną w tegorocznym konkursie ofert dla NGO na realizację zadań publicznych. 

 

Spotkania z historią 

Na dziedzińcu Zamku Książąt Mazowieckich 7 września odbyła się największa  

z imprez dla pasjonatów historii organizowanych w miejskim kalendarzu.  

Do Ciechanowa przyjechali rycerze w pełnym uzbrojeniu, a dziedziniec wypełniły 

stoiska prezentujące dawne tradycje średniowiecza. Dla najmłodszych 

przygotowano też spektakl teatralny, zaprezentowany we wnętrzu zamkowych 

murów. Impreza to największe wydarzenie popularyzujące historię w Ciechanowie 

organizowane przez Muzeum Szlachty Mazowieckiej przy wsparciu miasta. 

 

COEK Studio z ofertą zajęć dla mieszkańców w różnym wieku 

Od września rozpoczęły się zapisy na zajęcia plastyczne, warsztaty multimedialno-

rozrywkowe, wokalne, jogę, taniec czy spotkania o architekturze i historii sztuki.  



 

W budynku COEK Studio odbywać będą się też zajęcia Uniwersytetu Trzeciego 

Wieku. Ciechanowski Ośrodek Edukacji Kulturalnej Studio oferuje dzieciom  

i młodzieży możliwość uczestnictwa w zajęciach pozalekcyjnych dofinansowanych  

z budżetu miasta.  

 

Edukacyjna strefa SOWA w Parku Nauki Torus 

24 września w ciechanowskim centrum nauki otwarto nową przestrzeń edukacyjną. 

Strefa Odkrywania, Wyobraźni i Aktywności to 18 nowych eksponatów. Zastąpiły 

wcześniejsze urządzenia stałej wystawy multimedialnej, która obchodziła w tym 

roku swoje pięciolecie. SOWA powstała dzięki współpracy z Ministerstwem Nauki  

i Szkolnictwa Wyższego oraz Centrum Nauki Kopernik w Warszawie. Nowości  

w Parku Nauki Torus są dostępne zarówno dla indywidualnych zwiedzających, jak  

i dla grup zorganizowanych. To ciekawa oferta dla uczniów, która może wzbogacić 

realizację podstawy programowej wszystkich klas szkół podstawowych.  

 

Zakończenie VIII kadencji Młodzieżowej Rady Miasta 

19 września w ratuszu odbyło się uroczyste zakończenie ósmej kadencji MRM.  

Z reprezentantami ciechanowskiej młodzieży spotkali się samorządowcy. 

Tegoroczne wybory do Młodzieżowej Rady Miasta będą trwały w szkołach do  

15  października. To szansa dla aktywnych uczennic i uczniów by uczestniczyć  

w życiu lokalnej społeczności i międzynarodowej współpracy z miastami 

partnerskimi Ciechanowa. 

 

Obchody patriotyczne  

 1 września w mieście odbyły się obchody 85. rocznicy wybuchu II wojny 

światowej, Na cmentarzu komunalnym w Ciechanowie mieszkańcy, 

przedstawiciele władz państwowych i samorządowych, służb mundurowych, 

związków kombatanckich, ciechanowskich szkół, Hufca ZHP Ciechanów, 

Miejskiej Orkiestry Dętej OSP Ciechanów oraz organizacji pozarządowych 

oddali hołd bohaterom, którzy walczyli o wolną Polskę i Europę. Następnie  

w kościele pw. św. Piotra Apostoła odbyła się msza św. w intencji Ojczyzny. 

 W 85. rocznicę sowieckiej agresji na Polskę w mieście upamiętniono 

poległych i pomordowanych na Wschodzie. 17 września przypada także 

Światowy Dzień Sybiraka. Przy Pomniku Ofiar Terroru delegacje złożyły 

kwiaty, zapalono znicze, odmówiono modlitwę, następnie w kościele odbyła 



 

się msza za Ojczyznę. Wartę honorową przy pomniku pełnili kadeci 

ciechanowskich szkół mundurowych. Obchody zorganizowały: Związek 

Sybiraków, Światowy Związek Żołnierzy Armii Krajowej oraz Związek 

Więźniów Politycznych Okresu Stalinowskiego. W czasie uroczystości 

prowadzona była zbiórka na rehabilitację kombatantów wojennych, 

podopiecznych Stowarzyszenia „Paczka dla Bohatera”, którzy walczyli  

na terenie Polski w czasie II wojny światowej.  

 

Imprezy sportowe 

 31 sierpnia miejskim stadionie przy ul. 3 Maja odbyły się Ogólnopolskie 

Zawody Otwarcia Sezonu Jesiennego. W konkurencjach biegowych, 

skokach i rzutach rywalizowali zawodnicy z całego kraju, w tym seniorzy, 

młodzieżowcy i juniorzy.  

 14 września na dziedzińcu Zamku Książąt Mazowieckich odbyła się Gala 

Boksu Olimpijskiego Można było obejrzeć 16 walk bokserskich z udziałem 

dzieci, młodzieży i profesjonalistów. Imprezę zorganizował przy wsparciu 

miasta Ciechanowski Klub Bokserski. W ramach inicjatywy organizatorzy 

wsparli też osoby z niepełnosprawnościami. 

 14 września na stadionie rywalizowało ponad 200 zawodniczek i zawodników  

z całego województwa. W konkurencjach biegowych i technicznych udział 

wzięły dziewczęta i chłopcy w wieku 14-15 lat. Mistrzostwa zorganizował 

Warszawsko – Mazowiecki Okręgowy Związek Lekkiej Atletyki i MOSiR 

Ciechanów. 

 15 września w Ciechanowie odbył się Ogólnopolski Turniej Par 

zorganizowany przez Ciechanowski Związek Brydża Sportowego.  

 Ponad 120 zawodników z niepełnosprawnością intelektualna rywalizowało 

od 20 do 22 września na stadionie w ramach XXX Mistrzostw Polski w lekkiej 

atletyce zawodników z niepełnosprawnością. Sportowcy wystartowali  

w dwunastu konkurencjach lekkoatletycznych. Zawody zorganizował 

Związek Stowarzyszeń Sportowych SPRAWNI RAZEM. 

 Miasto Ciechanów włącza się do inicjatywy promującej aktywność fizyczną 

wśród dzieci i młodzieży. Boisko Orlik przy ul. Powstańców Wielkopolskich 

zostało zgłoszone to ogólnopolskiego turnieju piłkarskiego „Z Orlika  

Na Stadion”. Rozgrywki organizuje Ministerstwo Sportu i Turystyki. Na 

terenie kompleksu sportowego SP nr 3 odbędą się lokalne rozgrywki 



 

szkolnych drużyn dziewcząt i chłopców. Ogólnopolski finał turnieju 

piłkarskiego odbędzie się w listopadzie. Najlepsze drużyny zmierzą się na 

Stadionie Narodowym. 

/-/Krzysztof Kosiński 

Prezydent Miasta Ciechanów 

 


